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AND WHILE YOU'RE ON THE STAND, EACH OF YOU SAY, OF CDURSE I CAN
IDENTIFY, THAT WAS THE MONA LISA. ANYBODY KNOWS THE MONA LISA.
AND THE DEFENSE ATTORNEY SAYS TO YOU, WELL, NOW, MR. OR MISS
WITNESS, HOW DOES THE MONA LISA HAVE HER HAIR DONE? 1S 1T yp
IN A BUN? IS IT HANGING DOWN ON HER SHOULDERS? IS IT BROWN?
IS IT BLACK? 1S IT PULLED BACK, AND IF IT IS, DOES SHE HAVE
EARRINGS OR DOES SHE NOT HAVE EARRINGS, AND IF SHE DOES DO THEY
DANGPE{ DOES SHE HAVE A NECKLACE ON? WHAT COLOR ARE HER EYES?
HOW.ABOUT HER DRESS? WHAT CAN YOU TELL ME ABOUT HER DRESS?
1S IT LIGHT BLUE? 1S IT RED? DOES IT HAVE RUFFLES ON THE
SLEEVES OR 1S THERE BUTTONS COMING DOWN, OR IS IT A SCOOPED
NECK?

WELL, IF YOU'RE LIKE ME, YOU HAVEN'T
THE SLIGHTEST IDEA TO THE ANSWER OF ANY OF THOSE QUESTIONS.
NONE OF THEM, NONE OF THEM.

BUT IS THERE ANY DOUBT IN YOUR MIND
THAT YOU SAW THE MONA LISA AND YOU KNOW YOU SAW THE MONA LISA
AND YOU'RE GOING TGO TESTIFY TO IT? AND YOU'RE RIGHT, YOU'RE

TELLING THE TRUTH,
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WHAT THE DEFEN;E_ATTORNEYS WANT IN
THAT SITUATION 1S TO BE ABLE TO SAY BECAUSE YOU DON'T KNOW ALL
THOSE DETAILS THERE'S SOME SORT OF A REASONABLE DQUBT AS TO
YOUB?ﬁPENTIFICATION OF THE MONA LISA, AND YOU SEE 1T DOESN'T
WORK}*QAT WAY BECAUSE PEOPLE ARE BETTER -- PEOPLE ARE BETTER AT
RECOG&IZ]NG THAN THEY ARE AT DESCRIB]NG. YOU KNOW, YbU LOOK AT
SOMETﬁiNG AND YOU GET A FEEL FOR IT. THERE'S AN AURA THAT 17
HAS, AND YOU'D KNOW IT ANYWHERE IF YOU SAW 1T AGAIN. YOU'D
KNOW REGGIE JACKSON ANYWHERE. YOQU'D XKNOW THE SPACE SHUTTLE
ANYWHERE. YOQU'D KKOW THE WHITE HOUSE ANYWHERE. AND YET YOU
COULDN'T DESCRIBE THOSE THINGS REAL CAREFULLY WITH ALQT OF
DETAIL, BUT YOU KNOW THEM, AND IT'S BECAUSE YQU'RE GOOD AT

RECOGNIZING THEM, NOT DESCRIBING THEM.
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NOW, I'D LIKE TO MOVE OW TQ THE PART
OF THE CASE THAT HAS TO DO WITH THE MURDER AND THE ROBBERY OF
DOCTOR MONAHAN, YOU KNOW, LIKE ALOT OF THE SEARS CASE OF KEITH
KjNSEY, THIS NOW IS GETTING DOWN TO THAT PURELY, ALMOST PURELY,
CIRCUMSTANTIAL KIND OF A CASE. NOW, WE HAVE TO GO BACK TO OUR
THOUGHT; ON CIRCUMSTANTIAL EVIDENCE. AND 1 WANT TO TELL YOU
1™ iLMbST EMBARRASSED TO DO IT, 'BUT I WILL BECAUSE I DON'T
GET E&BARRASSED REAL EASILY. ‘I WANT TO TELL YOU THE OLDEST

r

STORY ‘IN THE BOOKS ABOUT CIRCUMSTANTIAL EVIDENCE, AND IT'S
THIS:

YOU GO TO BED -- YOU GET READY TO GO
TO BED ONE NIGHT AND ,YOU LOOK OUT THE WINDOW AND THE GROUND IS
CLEAR, THE 5KY 15 CLEAR, AND YOU CAN SEE, OH, A RAXKE IN THE YARD
AND WHERE THE KiDS LEFT THEIR TOYS AND THE HOSE. AND YOU GO TO
BED AND YOU SLEEP ALL NIGHT LONG LIKE A BABY. AND YOU WAKE UP
THE NEXT MORNING. YOU GET UP OUT OF BED AND YOU LOOK OUTSIDE
AGAIN AND THERE'S SNOW EVERYWHERE AND THE 5KY 15 CLEAR.

NOW, THE QUESTION 15: DID IT SNOW

LAST NIGHT? WELL, OF COURSE IT SNOWED LAST NIGHT. YOU DIDN'T
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SEE.lT SNOW BUT THE FACT THAT IT WASN'T THERE WHEN YOU WENT TO
BED AND 1T WAS THERE WHEN YOU GOT UP, THAT 15 CIRCUMSTANTIAL
EVIDENCE THAT WHILE YOU WERE SLEEPING IT SNOWED. .

i i- AND SO IN THE SNOW CASE YOU ASK YOUR~-
SELF: “WHAT DID IT DO LAST NIGHT? THAT'S THE KEY QUESTION.

AND -YHE ANSWER PROVEN BY CIRCUMSTANTIAL EVIDENCE 15: 1T SNOWED.
’ THE QUEST}ON IN THIS CASE IS: WHAT
DID THE DEFENDANT DO BETWEEN THE HOURS OF 7:00 AND 8:00 O'CLOCK
IN THE MORNING OF MARCH THE 27TH, 1980, HERE IN LAS VEGAS,
NEVADA? THAT'S THE QUESTION,

THE OTHER SIDE OF THAT COIN IS: HOW
DO WE PROVE -- WELL, LET ME SAY IT DIFFERENTLY.

1 SUGGEST TO YOU THAT THE EVIDENCE
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SHOWS THAT THE ANSWER TO THAT QUESTION 15 THAT THE DEFENDANT
SAM HOWARD MURDERED AND ROBBED DOCTOR MONAHAN.

NOW, THE QUESTION 1S: HOW DO WE
GO ABOUT PROVING IT IN THIS CIRCUMSTANTIAL CASE THAT WE'VE GOT?
WELL, HERE®'S HOW WE DO IT: WE KNOW ALOT OF THINGS AND LET'S
GO_PQ?F THE LIST OF WHAT WE KNOW AND SEE WHAT CONCLUSIONS WE

ALMOST, HAVE TO DRAW FROM IT; .~
o
. ?:;“'

MADE"AN APPOINTMENT WITH DOCTOR MONAHAN, MARY LOU TELLS US

EFJKNOH, FOR ONE, THAT THE DEFENDANT

THAT. BARBARA ZEMAN TELLS US THAT. DAWANA THOMAS TELLS US
THAT;

WE KNOW THAT THE DEFENDANT SHOWED uP
FOR THAT APPOINTMENT. HELENE ZUCKERMAN KIND OF TELLS US THAT,
BUT DAWANA TELLS US REAL GOOD;

WE KNOW THAT DOCTOR MONAHAN SHOULD
HAVE ARRIVED SHORTLY AFTER THE DEFENDANT ARRIVED AT THE
WINCHESTER PLAZA BECAUSE MARY LOU TELLS US THAT HE HAD HEADED

FOR WQRK ABOUT THAT TIME;

AND WE KNQW, AS A MATTER OF FACT,

20
30
3

THAT HE DID ARRIVE AT THE WINCHESTER PLAZA, OR THAT THE
DEFENDANT WAS THERE WAITING FOR HIM. AND HOW DO WE KNOW THAT?
BECAUSE THME TRUCK WAS THERE, THE TRUCK THAT HE DROVE FROM HOME
TO ‘THE ‘WINCHESTER PLAZA TD'GO TO WORK. REMEMBER THE NIGHT
BEFOEE‘HE LEFT THE VAN AT THE WINCHESTER PLAZA AFTER THEY'D
Gonetip CAESARS AND THEY ALWAYS PARKED 1T OUT THERE NEAR THE
STREET $0 THAT THE TRAFFIC COULD SEE IT.

WHAT ELSE DO WE KNOW? WE KNOW THAT
DOCTOR MONAHAN WAS PLANNING ON MEETING SAM HOWARD, AND THE BEST
EVIDENCE OF THAT 1S THE FACT THAT HE TOOK THAT TITLE THAT
MORNING. NOW THAT WE KNOW THAT HE HAD MADE AN APPOINTMENT WITH
HIM FOR SOMETIME DURING THE DAY -- SOMETIME DURING THE MORNING,

AND MARY LOU MONAHAN TELLS US THAT GEORGE WAS 50 EXCITED ABOUT

-1353- - 2380
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SELLING THE CAR HE GATHERED TOGETHER THE PAPERS, WHICH INCLUDED
THE TITLE, AND PUT THEM IN THE BAG WITH THE DAY'S RECEIPTS IN
IT, PUT 1T ON THE FRONT SEAT OF THE TRUCK, AND PROCEEDED TQ THE
OFFICE.

WHAT ELSE DO WE KNOW? WE KNOW THE
PROX]&]TY AND THE TIMING BETWEEN POCTOR MONAHAN'S OFFICE AND
THE}D?H OROP INN, A SHOET DISTANCE, AND 1'M GOING TO HAVE

TROUBLE REMEMBERING THIS BUT 1T SEEMS LIKE 1T WAS A COUPLE OF

"MILES. BUT IT'S REAL CLOSE. 1IT'S A SHORT DISTANCE.

WE ALS0O KNOW THE PROXIMITY.AND THE
TIMING OF THE DEW PROP INN TO THE WESTERN & MOTEL, RIGHT ACROSS
THE STREET, SORT OF KITTY-CORNER ON D.1. AND BOULDER HIGHWAY.

AND WE KNOW NOW, NOW._THIS IS GETTING
DOWN TO THE NITTY-GRITTY, NOW WE XNOW THAT THE DEFENDANT, WHEN
HE WALKED INTO THATlROOM, WHICH WAS JUST ACROSS THE STREET FROM
THE DEw DROP INN WHERE THE BODY WAS [N THE VAN JUST S5EEN ALMOST
PROBABLY SIMULTANEOUSLY BY CHUCK MARINO, WE KNOW THAT THE
DEFENDANT WALKED INTO THE ROOM WITH DAWANA TﬁOMAS WITH A C.B.
RADIO WITH WIRES HANGING QUT OF IT, AND WITH WIRES STiLL HANG-
IN¢ QUT OF THE VAN, THE HEADLINER IN THE VAN, WE KNOW ABOQUT
THE WATCH. AND NOW AFTER S50OME GOOD POLICE WORK, WE KNOW A
LITTLE BIT MORE. WE KNOW ABOUT A GUN AND A BULLET AND A
PROJECTILE, THE LITTLE LEAD PIECE WAS LAYING ON THE RUNNING
BOARD; THAT'S THE -- THAT'S*THE BIT OF DISRUPTION THAT KILLED
DOC&GR MONAHAN AND IS LAYING OUT THERE IN THE OPEN ON THE
RUNNiNG 80ARD. FROM TESTS OF THAfﬁPARTICULAR ITEM, WE WERE
ABLE TO TELL, POLICE ARE ABLE TO TELL, THAT THAT BULLET IS
PROBABLY A .357 SPECIAL., 1T'S EITHER A .32 SPECIAL OR IT'S A
.357 MAGNUM. AND THE DEFENDANT HAD A .357 MAGNUM AND HE HAQ A
BUNCH OF BULLETS IN A BAG, 11 OF WHICH WERE .357 LOADS AND ONE
OF WHICH WAS A ,38 SPECIAL LOAD. AND I THOUGHT THIS WAS REAL

INTERESTING, NEVER KNEW IT WAS COMING, 1T WAS A HOT BULLET, MORE
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POWER. DO YOU SUPPOSE THAT'S WHAT STRUCK DOCTOR MONAHAN? 1
DON'T KNOW. THE BULLET WAS TOO BADLY MANGLED, BECAUSE IT WENT
THROUGH THE SKULL TWICE, TO BE ABLE TO MAKE THAT KIND OF A
DETERMINATION. HOW INTERESTING THAT 15 TO KNOW THAT SAM
HOWARD 1S CARRYING AROUND WITH HIM THAT KIND OF AMMUNITION.
. WE KNOW THAT HE HAD THAT GUN, THIS
GUN." ‘SAM HOWARD HAD THIS GUN WITH HIM, THE .357 MAGNUM, ON
THE ﬂ@kﬂlNG THAT DOCTOR MONAHAN WAS KILLED. WITHIN AT LEAST
AN-HOUR AND A HALF AFTERSHE WAS KILLED, HE HAD 1T TUCKED IN HIS
BACK BECAUSE HE WAS GOING TO ROB A PIMP AND DAWANA MAD SEEN IT
IN THE HOTEL WHEN HE PUT IT IN THERE, l

HOW WAS HE SHOT? HOW DID THE MURDER
TAKE PLACE? DID IT HAPPEN BY ACCIDENT? DID THE DEFENDANT, AS
HE WAS HOLDING THE GUN ON DOCTOR MONAHAN, AS HE HAD HELD THE
GUN ON KEITH KINSEY, DID HE ACCIDENTLY SQUEEZE OFF A ROUND?
HARDLY. HE KNOWS GUNS LIKE OTHER PEOPLE KNOW SPORTS AND CHURCH
AND OTHER THINGS. IT WASN'T AN ACCIDENT. 1 DON'T BELIEVE THE
EVIDENCE SHOWS THAT.

COULD IT HAVE BEEN THE RESULT OF A
STRUGGLE? WELL, 1 SUBMIT TO YOU WHEN YOU LOOK AT THE PICTURES
THAT YOU'LL COME TO THE CONCLUSION THAT WHAT HAPPENED THAT
MORNING WAS THAT KEITH KINSEY -- EXCUSE ME, DOCTOR MONAHAN WAS
MADE .TO L1E DOWN ON HIS FACE IN A SPREAD-EAGLE POSTTION, JUST

r

THE WAY KEITH KINSEY HAD TO DO, AND THAT THE -~ THAT THE S$HOT

-WAS FIRED WHILE HE WAS IN THAT POSITION, AND THAT wWOULD

EL{ﬁIhATE ANY POSSIBILITY OF STRUéGLE. HOW DO YOU STRUGGLE
WHEN YOU'RE LAYING FLAT ON YOUR STOMACH? YOU DON'T. WHAT YOU
DO IS5 GET EXECUTED, THAT'S WHAT l-THINK THE EYIDENCE SHOWS IN
THIS CASE. 1 THINK IT WAS A PLAIN, EASY TO SEE FROM THE
EYIDENCE, EXECUTION,

1 THINK THE EVIDENCE SHOWS THAT

DOCTOR MONAHAN WAS MADE TO LIE DOWN ON H1S STOMACH IN A SPREAD-
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EAGLE POSITION; THAT THE DEFENDANT, JUST LIKE HE DID WITH
KEITH KINSEY, WENT BESIDE HIM, HAD THE GUN NEAR HIS HEAD, WAS
TAKING OUT HIS WALLET, wWAS TAKING OFF HIS WATCH, AND BECAUSE --
THINK ABOUT THIS ONE FOR A MINUTE =-- BECAUSE HE HAD THE -- THE
SECRECY, THE PROTECTION OF THE VAN, BECAUSE PEOFLE FROM THE
OUTS]PE COULDN'T SEE HIM VERY EAS]LY, BECAUSE THEY COULDN'T
HEAR ‘HIM VERY EASILY BECAUSE OF }HE INTERIOR OF THE VAN AS
OPPES%D TO AN OPEN AUTOMOBILE, THE BEST WAY TO GET RID OF YOUR
WlTLEéS 1S TD KILL HIM,” AND THIS 15 A SAFE PLACE TO DO IT
BECAUSE NOBODY CAN HEAR 1T. WE KNOW FOR A FACT THA+ NOBODY
DID, AT LEAST NOBODY WE KNOW ABOUT.

1 THINK THE EVIDENCE SHOWS THAT THE
DEFENDANT SAM HCWARD, IN AS COLD A BLOODED FASHION AS POSSIBLE,
DETERMINED THAT HE HAD TO KILL THE WITNESS TO THIS PARTICQLAR
CRIME BECAUSE OF ITS SAFENESS AT THAT PARTICULAR MOM?NT, AND

EXECUTED DOCTOR MONAHAN., MAYBE THE ONLY THING HE DIDN'T DO

THAT YOU WOULD THINK OF IN TERMS OF AN EXECUTION WOULD HAVE

BEEN TO HAVE BOUND HIS HANDS BEHIND HIM. BUT REALLY 1S THAT

MUCH DIFFERENT THAN BEING LAYING OUT IN A SPREAD-EAGLE POSITIDN
duéT ABSOLUTELY AND TOTALLY DEFENSELESS?

LADIES AND GENTLEMEN, AS SURE AS IT
SNOWED LAST NIGHT, THE DEFENDANT ROBBED AND KILLED DOCTOR
MONAHAN. I THINK THE CIRCUMSTANTIAL EVIDENCE THAT 1'VE LISTED
FOR YOU MORE THAN ADEQUATELY%QFMONSTRAfES THAT.

-&fﬁi NOW, 1 WANT TO TALK FOR A MINUTE
ABdU{.INSTRUCTIONS, BUT 1'M NOT GOING TO TALK LONG ABOUT THEM.
YOU'LL HAVE ALL THE INSTRUCTIONS IN THE JURY ROOM WITH YOU.
YOU'LL BE ABLE TO LOOK AT THEM IF YOU WISH. BUT SOME OF THEM
ARE IMPORTANT INSOFAR AS THE BURDEN ON THE PROSECUTION TO PROVE
CRIMES. FROM THE EVIDENCE THOUGH MY FEELING IS THAT THE CRIMES
ARE SO BLATANT, SO EASILY PROVABLE, THAT THE INSTRUCTIONS DON'T

HAVE TC BE LINGERED ON FOR TOO LONG A PERIOQD OF TIME.

2391
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WE KNOW, FOR EXAMPLE, I THINK WITHOUT
A WHOLE LOT OF THINKING ABOUT 1T IN THE KEITH KINSEY ROBBERY,
THAT KEITH KINSEY WAS ROBBED, HIS WALLET, HI5 WATCH AND H1S
RADIO WERE TAKEN FROM HIM, THEY WERE TAKEN FROM HIM BY A MAN
IDENTIFIED TO YOU AS SAM HOWARD, WHO HAS TOLD OTHER PEOPLE THAT
HE DID TH1S, AND IT WAS DONE AT GUNPOINT. THOSE ARE GENERALLY
THE“ELEMENTS THAT HAVE TO BE SHOWN IN A CASE LIKE THIS TO PROVE
ROBBERY. ‘

- WE FURTHER KNOW, WITH REGARD TO THE
KILLING, WE KNOW THAT DOCTOR MONAHAN WAS KILLED, THAT HE WAS
MURDERED; WE KNOW THAT HE WAS ROBBED, BECAUSE HE HAD THINGS AND
THEY WERE LATER MISSING. THE QUESTION IN THIS CASE, AND
THEY'RE EASILY RESOLVABLE ACCORDING TO THE INSTRUCTIONS: WAS
THERE PREMEDITATION ON BEHALF OF THE DEFENDANT WHEN HE DID THE
KILLING? DID HE THINK ABOUT DOING THE KILLING BEFORE HE DID
1T? AND WAS THERE MALICE IN HIS MIND? AND 1'M NOT GOING TO
60 THROUGH ALL THESE THINGS BECAUSE THAT'S SETTLED REAL EASILY
IN A COUPLE INSTRUCTIONS, AND LET ME GO OVER THEM WITH YOU NOW.

WITH REGARDS TO THE PREMEDITATION AND
IN A MURDER CASE THE STATE MUST SHOW PREMEDITATION, LISTEN TO
INSTRUCTION NUMBER 11, IF YOU WOULD, IT'S VERY SHORT ON MURDER
OF THE FIRST DEGREE. 1'VE NEVER MENTIONED THAT BEFORE BUT
THAT'S WHAT THE STATE IS OBVIOUSLY ASKING FOR IN THIS SITUATION:
¥ MURDER ‘®F THE FIRST DEGREE 1S
e MURDER WHICH 15, NUMBER ONE, PERPETRATED
N BY ANY KIND OF WILLFUL, DELIBERATE AND
PREMEDITATION KILLING; OR B, COMMITTED
IN THE PERPETRATION OR ATTEMPTED PER-
PETRATION OF ROBBERY. .
SO IF DOCTOR MONAHAN WAS KILLED
WHILE THE ROBBERY WAS GOING ON, YOU DON'T EVEN NEED TO WORRY
ABOUT PREMEDITATION. THE LAW DOES NOT REQUIRE IT. THE FACT

12 Q0
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OF THE KILLING 1S ENOUGH WITHIN THE SCOPE OF A ROBBERY TO
BRING IT UP TO THE LEVEL OF FIRST DEGREE MURDER -AND THE LAW
DEMANDS THAT THAT OCCUR.

INSTRUCTION 13 HAS TO DO WITH MALICE,
AND I'LL TRY TO PARAPHRASE THI1S. IN FACT, I'LL JUST -- 1T
TALKS ABOUT THAT YOU HAVE TO HAVE CONCLUSIVE EVIDENCE OF MALICE
AND 1T SAYS, THEREFORE, A KILLING WHICH IS COMMITTED IN A
RCBBERY 15 DEEMED TO BE MURDER OF THE FIRST DEGREE, WHETHER
THAT KILLING WAS UN- = INTENTIONAL, UNINTENTIONAL OR ACCIDEN-
TAL, AND THAT IS IF IT'S ALSO COMMITTED WHILE THE ROBBERY IS
GOING ON.

SO WHAT YOU HAVE HERE WITH INSTRUC-

"TIONS 11 AND 13, 15 THAT IT SAYS IF THE REQUIREMENT OF MALICE

AND THE REQUIREMENT OF PREMEDITATION 1§ GONE, YOU DC NOT NEED
-- YOU DO NOT HAVE TO WORRY ABOUT THAT. SO0 LONG AS YOU DECIDE
THAT A ROBBERY TOOK PLACE, AND | CONTEND THAT THE EVIDENCE IS
S0 ABUNDANTLY CLEAR AS TO THE FACT OF A ROBBERY OF DOCTOR
MONAMAN, THAT THAT QUESTION ISN'T EVEN UP FOR GRABS.

AND ONCE YOU GET TO THAT POINT, WHEN
THERE'S A ROBBERY IN THE COMMISSION OF A KILLING, YOU NOT ONLY
HAVE TO WORRY ABOUT —- DON'T HAVE TO WORRY ABOUT MALICE OR
PREMEDITATION, BUT THE LAW TELLS YOU THAT THAT PARTICULAR
MURDER WAS MURDER IN THE FIRST DEGREE, AND THAT 15 THE VERDICT
TO BRING BACK.

| THE LAST QUESTION TO BE ANSWERED, AND

I THINK HAS BEEN ANSWERED, 1S: DID THE DEFENDANT SAM HOWARD
DO THESE ATROCIOUS CRIMES? AND 1 THINK THE RECORD HAS CLEARLY
ESTABLISHED THAT.

NOW, 1 WANT TO TALK FOR JUST A
MOMENT, AND WE'LL BE THROUGH, ABOUT MOOD CHANGES. EVERYONE
HAS THEM. EVERYONE GETS MOODY TO SOME DEGREE OR NOT. YOU'VE

PROBABLY NOTICED THE ATTORNEYS IN THIS CASE. YOU'LL WALK IN
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AND WE'RE TALKING AMONGST ONE ANOTHER AND WE'RE LAUGHING AND
JOKING AND TALKING ABOUT THE DAILY THINGS, AND THE MINUTE THE
JUDGE WALKS IN AND WE'RE DOING BUSINESS, I1T'S DEAD SERIOUS.
AND THAT'S A CHANGE OF MOOD. 1'VE SEEN YOUR CHANGES OF MOOD.
1'VE SEEN YOU COME -IN LAUGHING AND JOKING AND THE MINUTE THAT
THE ~JUDGE COMES IN I1T'S ALL SERIOUSNESS. AND THAT'S THE WAY
17 SHOULD BE. AND IT'S NORMAL. 1T'S EXPECTED TO BE THAT WAY,

B BUT SOME PEOPLE GO TOO FAR. SOME
PEOPLE GO TOO FAR WITH THEIR SWINGS IN MOOD. AND 1 REMIND YOU
OF THE OLD CLASSIC STORY BY ROBERT LEWIS STEVENSON OF DOCTOR
JECKYL AND MR. HYDE. 1 THINK, LIKE THE MONA LISA, MOST OF US
ARE FAMILIAR WITH THAT STORY. 1T'S AN INTERESTING STORY AND
ACTUALLY 1T TAKES A COUPLE OF SHAPES. ONE OF THEM 1S THAT THE
DOCTOR CREATES A POTION AND HE DRINKS THE POTION AND HE TURNS
INTO A HORRIBLE-LOOKING WEREWOLF AND HE GOES RUNNING ARGUND THE
CITY KILLING PEOPLE. THAT'S NOT THE STORY I LIKE. THE STORY
I LIKE WAS ACTED OUT IN MODERN TIMES, AT LEAST BY JACK PALANCE,
AND 17 SHOWED A RATHER MEEK AND TIMID MR. -- DOCTOR JECKYL, WHO
CREATES THE POTION AND HE TURNS INTG A SUAVE, DEBONAIR MAN OF
THE EVENING, AND HE GOES OUT AND HE CONS ALOT OF THEM. AS THE
POTION WORKS ON HIM, IF IT WORKS TO A GREAT ENOUGH EXTENT, THEN
HE DOES THE DASTARDLY DEEDS, JUST HORRIBLE THINGS, .UNIMAGINABLE;
AND THEN HE REVERTS BACK TQ MIS FORM A LITTLE LATER ON.

' SAM.HOWARD, 1 THINK THE EVIDENCE
SHOWS, 1S A MODERN DAY JECKYL AND HYDE. 1'D SAY THAT WITH
THIS IN MIND: HE'S NOT A DOCTOR AND HE HASN'T CREATED A POTION,
BUT HE'S GOT A POTION, HE'S GOT AN ELIXIR, THAT WHEN HE TAKES
JT, WHEN IT OPERATES ON HIM, IT CHANGES HIM AND MAKES HIM INTO
SOMETHING FEARSOME. THAT POTION 1S THIS (INDICATINGD, HE
CARRIES TH1S POTION, LIKE A FLASK, ON HIS HIP IN BETWEEN HIS
BELT AND HIS BODY. HE CARRIES IT ALMOST EVERYWHERE HE GOES,

THIS POTION HE DOES. AND SOMETIMES IT OPERATES ON H1ﬂ12252rGLY
' £J
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f; 1 ENOUGH TO MAKE HIM DO ABSOLUTELY TERRIBLE THINGS. :
o 2 AND 1 WANT TO EXPLAIN TO YOU FOR A
§§ 3 MINUTE WITH A FEW EXAMPLES OF HOW I1'VE SEEN THE EVIDENCE SHOW {
™ 4 THAT -- THAT SAM HOWARD IN HIS DOCTOR JECKYL AND MR. HYDE ROLE
5 HAS CONNED PEOPLE AND HAS GONE THROUGH SERIOUS CHANGES, JUST
6 LIKE ,DOCTOR JECKYL AND MR. HYDE. ‘ _
7 . WE START OFF WITH LINDA WILSON, HE 1
8 CONNED LINDA WILSON. HE TOLD LINDA WILSON IN THE SEARS STORE !
'8 HERE [N LAS VEGAS THAT HE HAD THIS SANDER AND HE DIDN'T LIKE g
10 IT. HE WANTED TO RETURN IT AND GET HIS MONEY BACK, PLEASE, AND 3
1] HE WAS REALLY POLITE. HE EVEN GAVE HER A NAME, AND THAT WAS g
12 MORE OF A CON BECAUSE THAT NAME WAS HAROLD STANBACK. THE %
13 POTION ISN'T WORKING TOO HARD AT THAT POINT. i
14 KEJTH KINSEY COMES ONTO THE SCENE E
15 AND HE CONS KEITH KINSEY, HE TELLS KEITH KINSEY, I'VE GOT A Z
16 PREGNANT WIFE OUT IN THE CAR AND SHE CAN EXPLAIN THE WHOLE i
17 THING IF YOU WILL JUST LET ME GO TO SEE HER. AND KEITH WASN'T _i
18 GOING TO FALL FOR THAT, AND KEITH KEPT ON DOING WHAT HE WAS §
19 DOING. AND THE CON WASN'T WORKING AND THE POTION WAS BEGINNING %
20 TO. AND SO THEN THE CON CHANGED A LI1TTLE BIT AND NOW THE ]
21 DEFENDANT 15 HOLLERING AND SCREAMING AND 1T'S A RACIAL THING: %
) 2211 vyou WHITE PEGPLE ARE DOING THINGS TO US BLACKS AND IT'S THE i
z ONLY REASON YOU'RE PICKING ON ME. AND HE'S CONNING KEITH ;
24 K]NﬁE& IN A WAY TO TRY TO EMBARRASS KEITH KINSEY INTO LETTING i
% HIM GO, AND THAT DOESN'T WORK. l
% B THEN .TOM ‘MAJOR COMES ONTO THE SCENE %
27 AND WE SEE MORE CON: THIS -- THIS BAD GUY HERE THAT HAS GOT é
% AHOLD OF ME 1S GOING TO BEAT ME UP AND YOU'VE GOT TO SAVE ME, é
29 YOU'VE GOT TO HELP ME. AND MAJOR DOESN'T GO FOR THAT CON. AND
80 THAT FLASK, THAT POTION IN THE BACK OF HIM 1S STARTING TO REALLY
3 WARM HIM UP. IT'S REALLY STARTING TO GET TO HIM AND IT'S i
32 MAKING THIS INTERNAL CHANGE. AND ALL OF A SUDDEN IT CREATES
-1360- © 2395
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A -~ AN ANIMAL THAT REACHES BACK AND GRABS FOR 1T AND PULLS

IT OUT IN THE FORM OF THIS GUN AND STICKS IT UP, PUTS -- CAN
YOU IMAGINE THE BUTT END OF THIS IN YOUR NDSE? I CAN'T,

KEITH KINSEY CAN, EVEN THOUGH HE HAS SCME BRAVADO HERE, HE CAN
REMEMBER IT. .AND TOM MAJOR CAN REMEMBER IT. AND IT'S GOT TO
BE :A FRIGHTENING THING.

" AND WHAT 15 ON THE OTHER END OF THAT,
THAT:ﬁAKES THIS HAPPEN? WELL, 17'S MR, HYDE. 1IT'S MR, HYDE.
[N’}ACT, MR. HYDE 1S SO ANGRY HE'S SAYING, IF YOU DON'T DO
WHAT | SAY ['M GOING TO KILL YOU M.FER'S. FORTUNATELY FOR
KEITH KINSEY AND THE OTHERS IN THE RCOM THAT'S AS FAR AS THAT .
ONE WENT,

AND TRUE TO THE STCRY, THE MNEXT
THING WE SEE, OR THINGS WE SEE A LITTLE LATER, IS A REVERSICN
BACK TO THE NICE GUY, BACK TC DOCTOR JECKYL. AND DOCTGR
JECKYL, SAM HOWARD, 15 NOW ON THE TELEPHONE AND HE'S TALKING TO
MARY LOU MONAHAN, SAYING, HI, MY NAME 1S KEITH AND 1'M A
SECURITY GUARD AT CAESARS AND I'LL BE OFF AT 8:00, ARD THAT
VAN OF YOURS REALLY LOOKS LIKE SOMETHING AND I'D LIKE TO WORK
UP A MEETING. AND THEY WORK UP A MEETING. AND 1T GOES PRETTY
WELL.

AND THEN ANCTHER -- ANOTHER THING WE
SEE 15 ANOTHER CHANGE -- NO, IT WASN'T A CHANGE, 1 TAKE THAT
BACK, 1T WAS ANOTHER CON -> WITH BOB SMITH AT THE SEARS, AGAIN
JUST LIKE THE CON OF LINDA WILSON: 1I'M A SEARS SECURITY GUARD.
MY.NAHE IS XKEITH KINSEY. - AND 1'VE GOT TH1S SANDER HERE THAT 1
WANT TC RETURN. AND LOOK WHAT A NICE GUY I AM, HOW WELL
SPOKEN 1 AM AND REASONABLE I AM,

AND BOB SMITH, LIKE KEITH KINSEY, 1S
LUCKY THAT THE POTION WAS NCT WORKING THAT DAY.

' AND THEN WE HAVE DAWANA THOMAS., NOW,

HE CONNED DAWANA THROUGHQUT, A MASTERFUL JCB: HE'S A DANCER

-~ 7
2396
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IN A BROADWAY SHOW, HE DEVELOPS TH1S RELATIONSHIP WITH HER
THAT CREATES WHATEVER FEELINGS SHE HAD FOR HIM, AND THEY MUST
HAVE BEEN CONSIDERABLE, AND SHE FALLS IN WITH THIS CON MAN,
AND SHE'S TAKEN BY IT. AND HOW DOES .HE EXPRESS HIS RAGE TO
HER? HOW DOES -~ HOW DOES MR. HYDE COME CUT OF THE DOCTOR
JECKYL THAT DAWANA THOMAS SEES? WELL, I'VE GOT TOUTELL 'YOU
THATlﬂE DON'T -KNOW, WE DIDN'T HEAR ANY EVIDENCE OF THAT, AND
WE HAQ; TO LEAVE IT TO OUR IMAGINATIONS. '

-t - BUT WE CAN TELL YOU HOW SHE MANLIFEST-
ED, HOW SHE SHOWED THE RESULT OF BEING WITH MR. HYDE, AND THAT
15 THAT SHE HAD A NERVOUS BREAKDOWN AS A RESULT OF ALL THIS.
SHE HAD TO HAVE PSYCHIATRIC CARE. SHE HAD TO TAXKE MEDICATICN.
AND IT HASN'T BEEN UNTIL JUST RECENTLY THAT SHE'S COME OUT OF
IT AND 15 LEADING A MORE DECENT, NORMAL XKIND OF LIFE.

AND LASTLY WE COME TO THE DEFENDANT'S
CONNING OF GEORGE MONAHAN. AND HE TELLS GEORGE MONAHAN THAT
HE WANTS TO MEET WITH HIM, AND HE COES. AKD IT'S A -- IT'S A
NiCE CONVERSATION, 1IT'S LIKE YOU WOULD EXPECT IF TWC PEOPLE

WERE DISCUSSING THE SUBJECT OF BUYING AND SELLING A VAN. AND

2]

22

B R

31

GEORGE MONAHAN THOUGHT THAT TH1S PERSON WAS SO SINCERE THAT HE

HAD HIS WIFE GIVE HIM HIS BUSINESS CARD AND ARRANGE TO HAVE A
MEETING THE NEXT MORNING. AND HE THOUGHT HE WAS SO SINCERE,
HE ‘WAS CONNED SO WELL, THAT HE BROUGHT HIS TITLE WITH HIM. HE
THOUGHT THE SALE WAS GOING TG GO THROUGH. LITTLE DID DOCTOR
MONAHAN KNOW ABOUT THE POTION THAT SAM HOWARD HAD WAITING FOR
HIM THAT WAS BEGINNING TO OPERATE. SAM WAS ALREADY TALKING
ABOUT ROBBING A PIMP AND NOT BEING ABLE TO AND MAKING ARRANGE-
MENTS AND GOING BACK AND BEING ABLE TO ROB HIM. THAT POTION
WAS BEGINNING TO WORK LONG IN ADVANCE.

NOW, GEORGE GOT UP IN THE MORNING,
GRABBED THE TITLE, HAD BREAKFAST PROBABLY, SAID GOOD-BYE TO

MARY LOU, AND WENT ON HI1S MERRY WAY TO THE OFFICE. A GREAT

-1362-

Cneai et s -

P T T T R S T PR L B RTIPR

-_..-..-'.H.‘-n.-l'u—l» a prrpummyledas 1A droatih M e 8 tmhy proaae

P o

T

AA001262



559513d -PJBHUHS

© oo -3

10
11
12
13

L]

16
17
18

19

DAY IN GEORGE MONAHAN'S LIFE, HE'S GOING TO SELL THE VAN. 1IT'S
A MAJOR SALE IN A PERSCN'S LIFE.

CAN YQU IMAGINE HIS REACTION WHILE
OUT THERE, HE AND S5AM HOWARD, OUT THERE SOMEWHERE PROBABLY ON
DESERT INN ROAD, TAKING A TEST DRIVE, AND ] DON'T KNOW WHO'S
DRIVING, I HAVEN'T THE SLIGHTEST fDEA, BUT ALL OF A SUDDEN
THAT POT]OH HAS WORKED 50 HARD THAT IT'S§ -- 1T'S COMING OUT
AG%!N”?N THE GUISE OF A GUN. ' AND SAM HOWARC'S GOT THAT GUN

AND “HE*S HOLDING IT ON GEQRGE MONAHAN. THE RAGE IS BEGINNING

70 WELL. CAN YOU IMAGINE WHAT GEORGE WAS THINKING?

NOW, GEORGE 1S TOLD ~-- SIX FOOT

THREE, 189 POUNDS, 39 YEARS OLD, FAMILY, SUCCESSFUL DENTIST ==
HE'S TOLD TO LAY DOWN ON THE FLOOR OF HIS VAN, WELL, NOT BEING
UNINTELLIGENT, A PERSON HAVING A GUN, HE COES JUST THAT. AND
THEN THE MR, HYDE 1IN SAM HOWARD IS TAKING THE BELONGINGS AND
ROBB IN5G GEORGE MOCNAHAN AT THAT TIME. AND THEN THE POTION WORKS
70 SUCH -- TO SUCH A DEGREE THAT 1T EXPLODES -- NO, NOT THE --
THE POTION DOESN'T EXPLODE, NOW THE GUN EXPLODES AND EXPLODES

IN THE HEAD OF DOCTOR MONAHAN. THERE WAS NO PROVOCATION.

AW MY " -.-p!-..u-‘_-“,,,..J.u
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THERE WAS ﬁoiﬁEASONING. IT WAS THE END RESULT OF A CON UPON
WHICH THE POTION WORKED.

NOW, HERE'S THE INTERESTING THING,
HERE'S THE INTERESTING THING: THE CON HASN'T STOPPED, DON'T
EVER'BELIEVE THAT. THAY CéN'IS GOING ON RIGHT NOW AND HAS
BEEN EVER SINCE WE'VE BEEN IN TH1S COURTROOM. THE POTION'S
GONE. THE POTION 15 OVER HERE NOH CINDICATING). IT'S NOT A
FLASK BACK IN THE BACK WHERE IT CAN BE GRAEBBED AND SI1PPED ON
BY SAM HOWARD. THAT POTION 15 GONE. THAT'S ALL HE'S GOT LEFT
1S THE CON, AND HE'S BEEN PULLING -- HE'S BEEN PULLING IT ON
YOU. HIS DEMEANOR HAS BEEN GREAT THROUGHCUT THE TRIAL. HE'S
CHUCKLED APPROPRIATELY. HE'S SAT THERE. HE'S BEHAVED HIMSELF.
HE LOOKED NICE. HE TGOK THE STAND. NICE JOB, OR WAS AS GOOD
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AS IT COULD BE FOR SAM HOWARD.

I WILL NOT DEMEAN YOQUR INTELLIGENCE
BY RECOUNTING HIS TESTIMONY, WORTHLESS AS IT I5, BUT 1 WILL
CALL TO YOUR ATTENTION TWO OR THREE THINGS THAT WE HEARD FROM
HIM THAT 1 THINK ARE SOMEWHAT .INSTRUCTIVE, AND THEY'RE NOT
ON;I_}NSTRUCTIVE, THEY'RE ALL VOLUﬂTEERED. NOT ONE OF THESE
THIPQ; 1'M GOING TO TELL YOU 15 ‘IN RESPONSE TO A QUESTION. 1'M
HERé;ONLY T0 TELL YOU THE TRUTH. 1'M HERE ONLY TO TELL YOU THE
TRU}H. _"

HE SAT RIGHT OVER THERE IN THAT
CHAIR CINDICATING) AND SAID THAT -- HE SAID, I'M NOT LIKE YOUR
WITNESSES, 1 HAVEN'T REHEARSED THIS. SITTING IN THE COUNTY
JAIL HE HASN'T REHEARSED THIS. AND THEN HE SAID AGAIN, UNASKED
FOR, 1'M NOT CALLOUS ENOUGH TO KILL ANYBODY.

LADIES AND GENTLEMEN, SAM CANNOT ONLY
CHANGE -HIMSELF FROM A POLITE, WELL-MANNERED, WELL-SPOKEN,
ENJOYABLE TO BE AROUND, LIKABLE EVEN PERSON; HE CAN CHANGE
HIMSELF FROM THAT TO A GUN HIELD[NG-KILLER AND ROBBER WITHOUT

.ANY FORM OF CONSCIOUS WHATSOEVER. BUT HE HAS THE CAPABILITY

30
3
R

OF-CHANGING OTHERS.

HE TOOK GEORGE MONAHAN, THIS HAPPY
FAMILY MAN, A GOOD SUCCESSFUL DENTIST, AND HE TURNED HIM -- HE
TODK'@]H FROM THE VERY -- THE VERY HEART OF LIFE AND HE CHANGED
HIM INTO THIS C(INDICATING). 'MAKE NO DOUBT ABOUT IT. fHE
EleéﬁCE IN THIS CASE SHOWS THAT SAM HOWARD IS RESPONSIBLE FOR
THISIEARTICULAR CHANGE. SAM HOWAéD 1S NOT ONLY CALLOUS ENOUGH
.TO KILL, BUT 1 SUBMIT THE EVIDENCE SHOWS THAT SAM HOHARD DID
KILL. AND 1 WOULD ASK YOU TO GO TO YOUR DELIBERATION AND COME
BACK IN THIS COURTROOM AND SAY THE SAME THING TO HIM BY
RETURNING TWO VERDICTS OF ROBBERY WITH USE OF A WEAPON AND ONE
VERDICT OF GUILTY OF FIRST DEGREE MURDER.

THANK YOU.

2383
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15 MINUTE RECESS AT THIS TIME.

3

30
a
32

—  UNTH 3:45 P.M., A RECESS

.o

b

PRESENCE OF THE JURY? : :

L)

THE COURT: LADIES AND GENTLEMEN, WE WILL TAKE A

[ T

DURING THIS RECESS YOU ARE

T

ADMONISHED NOT TO CONVERSE AMONG
YOURSELVES OR WITH ANYONE ELSE ON i
ANY SUBJECT CONNECTED WITH THIS :
TR1AL, OR READ, WATCH OR LISTEN : .
TO ANY REPORT OF OR COMMENTARY
ON THIS TRIAL WITH ANY PERSON

CONNECTED WITH TH1S TRIAL BY ANY

PR RN R LR ]

MEDIUM OF INFORMATION, INCLUDING

by

WITHOUT LIMITATION, NEWSFAPER,

"o

TELEVISION OR RADIO OR FORM OR

EXPRESS ANY OFPINION ON ANY

LR T H

SUBJECT CONNECTED WITH THIS
TRIAL UNTIL THE CASE IS FINALLY

SUBMITTED TO YOU.

KT L VT JT O]

WE'LL BE IN RECESS FOR 15 MINUTES,

e

NI

(WHEREUPON, FROM 3:25 P.M.

a1,

LT RN

WAS HAD IN THE PROCEEDINGS,
AT THE CONCLUSION OF WHICH
THE FOLLOWING WAS HAD:)

THE COURT: wa; COUNSEL STIPULATE TO THE

sk e

MR. HARMON: THE STATE DOES, YOUR HONOR.
MR. COOPER: YE5, YQUR HONOR.

THE COQURT: YOU MAY PROCEED.

2384
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BEING HERE 1S5 VERY, VERY “IMPORTANT, NOT "ONLY TO MR. HOWARD, BUT

{CLOSING ARGUMENT)
BY MR. COOPER:
YCUR HONOR, MR. SEATON, MR. HARMON, GEORGE,
MR. HOWARD, LADIES A&D GENTLEMEN OF THE JURY:
1 WANT TO START BY JOINING MR. SEATON
lN.TﬂeNKING YOU FOR SITTING AS JURbRS IN THIS CASE. 1 KNOW
THA+ IT'S NOT ALWAYS EASY TO TAKE TIME AWAY FROM YOUR JOBS AND

YOUﬁiFAH]LlES. BUT 1'M SURE -YOU REALIZE THAT YOUR PURPOSE IN

TC OUR PROPER OPERATION OF OUR CRIMINAL JUSTICE SYSTEM, THE
ROLE THAT THE JURY PLAYS IS5 MOST CRUCIAL.

THIS WILL BE THE ONLY OPPORTUNITY
THAT I WILL HAVE TO ADDRESS YOU. LIKE ANYONE, 1 WOULD LIKE TO
HAVE THE LAST WORD IN AN ARGUMENT, BUT BECAUSE THE STATE HAS
THE BURDEM OF PROOF IN A CRIMINAL CASE THE LAW GIVES THEM THE
RIGHT.TO ADDRESS YOU TWICE.

S0 WHEN I1*'vE CONCLUDED, MR. HARMON
WILL AGAIN SPEAK FOR THE STATE. I CAN ONLY ASK YOU THAT YOU ==

THAT YOU SEARCH THE EVIDENCE AND IF YOU FEEL THAT SOME TELLING

21
22

8

8 &

27

28
80
|
32

POINTS—WERE- MADE, AS TO WHAT MY RESPONSES MIGHT HAVE BEEN. —

I ASK THAT YOU, WHEN YOU GO INTO YOUR
DELIBERAT]ONS,.THAf YOU START W1TH THE PREMISE THAT THE
DEEEﬁDANT 15 PRESUMED INNOCENT. AS YOU WERE BEING SELECTED AS
JURbRE IN TH1S CASE, YOU WERE ASKED IF YOU HAD ANY PRCBLEM WITH,
THA*l?RlNCIPLE IN OUR CRIMINAL tA”f AND YOU ALL INDICATED THAT,
NO,:YBU DIDN'T, )

NOW, 1 AM GOING TQ TRY AND BE VERY
QRIEF. I DON'T WANT TQ BORE YOU BY RECOUNTING EVERY BIT OF
EVIDENCE THAT WAS PRESENTED. [ KNOW YOU'RE ALL ANXIOUS TO
BEGIN YOUR DELIBERATIONS.

I NOTICED THAT DURING THE VERY LONG

TRIAL THAT ALL OF YOU WERE VERY ATTENTIVE. MANY OF YOU TOOK
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NOTES. AND I'M GRATEFUL FOR THAT,

NOW, MR. SEATON HAS SUGGESTED TO YOU
THAT, AND PERHAPS 1'M WRONG BUT 1 GOT THE IMPRESSION THAT HE
WAS SUGGESTING TO YOU, THE STATE'S BURDEN IN THIS CASE ISN'T

AS HEAVY AS MQST PEQPLE MIGHT THINK., AND 1 RESPECTFULLY

' DISAGREE WITH HIM IN THAT REGARD. IT'S A VERY, VERY HEAVY

‘BURDEN THAT THE STATE HAS HERE. “ MR, HOWARD'S LIBERTY HANGS IN

THE B&LANCE AND THE STATE HAS POINTED THE FINGER AT HIM AND HAS
ACC&SED HIM SOME VERY ATROEIOUS CRIMES.

1 WON'T ATTEMPT TO GO THRQUGH ALL OF
THE INSTRUCTIONS THAT WERE READ. YOU WILL HAVE THE OFPORTU-
NITY TO TAKE THOSE INSTRUCTIONS INTO THE DELIBERATION ROOM
WITH YOU. YOU CAN READ THEM, AND 1'M SURE YOU WILL UNDERSTAND
THEM, BUT 1 JUST HA&T TO COMMENT ON THAT ONE INSTRUCTION THAT
DEFINES REASONABLE DOUBT, AND THAT'S THE BURDEN THAT THE STATE
HAS IN THIS CASE, TO PROVE TO YOU BEYOND A REASONABLE DOUBT
THAT SAM HOWARD 1S GUILTY QF EACH AND EVERY CRIME THAT THEY'VE
CHARGED HIM WITH,

NOW, THAT INSTRUCTION, AND 1 DON'T

S R

29
80
au
3z

RECALL OFF HAND THE NUMBER OF THE INSTRUCTION, BUT IT DEFINES

REASONABLE DOUBT AND IT TALKS ABOUT AN ABIDING CONVICTION OF
THE TRUTH OF THE CHARGE. AND WHAT THAT MEANS 15 THAT IT'S AN
ENDURING CONVICTION, A LASTING CONVICTION OF THE TRUTH OF THE
CHARQEL YOU KNOW, IT'S NOT GOING TO HELP MR. HOWARD ANY IF
YOU“;HOULD RETURN A VERDICT OF GUILTY OF EACH OF THE THREE
COUNTS AND TODAY OR TOMORROW OR NEXT WEEK OR NEXT MONTH OR NEXT
YEAR YOU BEGIN TO HAVE REASONABLE DOUBTS AS TO HIS GUILT OR
H1S INNOCENCE. SO 1 TRUST THAT YOU WILL CLOSELY SCRUTINIZE
THE EVIDENCE IN TH1S CASE, THAT YOU WILL USE YOUR COMMON SENSE
IN ANALYZING THE EVIDENCE IN THIS CASE. AND IF YOU DU THAT
1'M CONFIDENT THAT AT LEAST AS TO THE MURDER CHARGE YOU WILL

RETURN A VERDICT OF NOT GUILTY.
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NOW, MR. HCWARD [SN'T A SAINT AND WE
NEVER TRIED TO PORTRAY HIM AS A SAINT. IN FACT, HE TOOK THE
STAND AND ADMITTED HIS PAST AND HIS PRESENT. 1 CAN ONLY HOPE
AND TRUST THAT YOU WON'T TAKE A LOOK AT HIS CRIMINAL PAST AND
BASED ON THAT DECIDE THAT HE MUST HAVE COMMITTED THE OFFENSES

THAT HE'S CHARGED WITH.

o I AM TRULY AMAZED THAT THE STATE CAN

STANDEUP BEFORE YQU AND CAN SUGGEST TO YOU THAT THERE IS NOT
A REASONABLE DOUBT OF HIS GUILT OF THE MURDER OF DOCTOR
MONAHAN, THERE 1S A DOUBT, LADIES AND GENTLEMEN, -THERE 15 A
REASONABLE DOUBT WHETHER SAM HOWARD KILLED DO(TOR MONAHAN, AND
1'LL TELL YQU wHY I BELIEVE THAT'S S0:

THE STATE SAID THAT THE MURDER OF
DOCTOR MONAHAN QOCCURRED IN THE EARLY MORNING HOURS OF MARCH
27TH OF 1980. AND THEY'RE SUGGESTING TO YOU THAT HE WAS KILLED
SOMETIME BETWEEN 7:00 AND 8:00 Q'CLOCK THAT MORNING,

DAWANA HOWARD (SIC), THE STATE'S
KEY WITNESS, AND 1 THINK YOU WILL ALL AGREE THAT SHE WAS THE

STATE'S XEY WITNESS, SHE TESTIFIED THAT WHEN MR. HOWARD

EYE R E ‘u- .

P R

21
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RETURNED TO THE MOTEL IN WHICH THEY WERE STAYING THAT THE BAGS
WERE ALREADY PACKED AND THEY IMMEDIATELY LEFT FOR CALIFORNIA.
NOW, SHE SAID THAT ONCE SHE DROPPED HIM OFF HE'D RETURNED
APPROXIMATELY ~- WELL, SHE GAVE THREE DIFFERENT TIMES. SHE
SAID 30 MINUTES AT ONE TIME,-1 THINK AT THE GRAND JURY HEARING;
SHEiSéID AGAIN AT 45 MINUTES TO AN HOUR; BUT AT THE MOST IT WAS
AN HOUR AFTER HE RETURNED TO THE MOTEL ROOM THAT THEY LEFT FOR
CALIFORNIA. 1IN FACT, HE WAS -- HE WAS LATER SEEN IN CALIFORNIA
THE FOLLOWING DAY, THE 28TH OF MARCH.

MISS THOMAS TESTIFIED THAT -ONCE HE
RETURNED TO THE MOTEL ROOM HE WAS CONTINUOUSLY IN HER PRESENCE,
THAT FOR =~ BUT FOR THE TWO OCCASIONS THAT HE HAD GONE TO THE

BATHROOM, TO THE RESTROOM, HE WAS IN HER PRESENCE.
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NOW, MR, SEATON HAS SUGGESTED TO YoOu

THAT THEIR CASE IS SORT OF LIKE A PUZZLE AND THEY FILLED IN

THE PUZZLE AND IT MATCHES THE PICTURE ON THE PUZZLE. 1 SUBMIT

TO YOU THAT 1T DOESN'T MATCH THE PICTURE ON THE EBOX. I SUBMIT
TO YOU THAT THERE'S A VERY GAPING HOLE IN THEIR PUZZLE.

- NOW, WE CALLED VERY FEW WITNESSES
COAPAEATJVELY SPEAKING., 17 TQQK THE STATE OF NEVADA ALL OF
LAST:;EEK AND MOST OF THIS HEEk TO PUT ON THEIR CASE, AND THEY
CALEEB NUMEROUS WITNESSES;'SOME OF WHOM HAD RELEVANT THINGS TO
TESTIFY TO AND OTHERS TESTIFJED TO THINGS THAT WEREN'T SO
RELEVANT. BUT COMPARATIVELY SPEAKING, WE PUT ON A VERY SHORT
CASE.

NOW, WE CAN'T -~ WE DON'T MANUFACTURE
WITNESSES., WE PRESENT WHAT EVIDENCE THERE 1S OF MR. HOWARD'S
INNGCENCE. AND CERTAINLY THERE ARE TWO SIDES TO EVERY STORY.
NOW, WE CALLED MR. MCBRIDE. MR .
MCBRIDE TESTIFIED THAT HE WAS AT HIS APARTMENT ON ARRQW WAY
OR SOMETHING TO THAT EFFECT, AT 8:30 A.M. ON THE MORNING OF

MARCH 27 OF 1980, HE SAID AT THAT TIME HE SAW THE VAN,

L8

26
27

29
30
3l

ﬁOCTOR MONAHAN'S VAN, AT THAT APARTMENT. HE SAID THAT THE MAN |
WHO WAS DRIVING THAT VAN WAS A BLACK MAN WHO APPEARED TO HIM TO
BE ABOUT 200 POUNDS. HE DIDN'T RECALL WHETHER HE ACTUALLY
SAH'TﬂE MAN GET OUT OF THE VAN OR NOT, BUT HE DID TEST1FY FROM
HHAT:HE SAW THAT THE MAN APPEARED TO BE ABOUT 200 PQUNDS. AND
HE TESTIFIED THAT THE MAN HAD A VERY LARGE AFRO, AND WHEN 1
ASKED HIM TO INDICATE W1TH H15 HANDS ABOUT HOW LARGE TH]S MAN'S
AFRG WAS, HE INDICATED LIKE TH1S (INDICATING), THAT IT WAS A
VERY LARGE AFRO. NOW, ALL OF THE WITNESSES WHO CAME INTO

COURT AND TESTIFIED FOR THE STATE, THEY ALL TESTIFIED THAT ON
OR ABOUT MARCH 27, AROUND THAT TIME, MR. HCWARD'S HAIR WAS VERY
MUCH AS 1T I5 NOW, A VERY SHORT HAIRCUT.

MR. MCBRIDE TESTIFIED THAT HE
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; 1 OBSERVED THIS MAN FROM A DISTANCE OF APPRCXIMATELY 15 FEET FOR ;

.- 2 ALMOST FIVE MINUTES. AND 1 ASKED HIM TO LOOK ABOUT THE COURT- | §

Eﬁ 3 ROOM AND TELL US IF THAT MAN HE SAW IN THE VAN, IN DOCTOR f

- 4 MONAHAN'S VAN, WAS THE SAME PERSON SEATED RIGHT THERE (INDI- :
5 CATING). AND HE INDICATED NO, THAT THE MAN IN THAT VAN WAS NOT {
6 MR. HOWARD. . z
7 T"r NOW, WHEN YOU TAKE THESE P1CTURES ?
8 BACK 'INTO THE DELIBERATION ROOM WITH YOU, 1 WANT YOU TO TAKE A ;
9 VERY CLOSE LOOK AT THIS VAN. THIS IS A VERY UNIQUE “KIND OF z
10 VAN, %
11 NOW, I SUPPOSE THE STATE MIGHT ARGUE %
12 TO YOU THAT MR. MCBRIDE WAS MISTAKEN, THAT MAYBE HE DID SEE A ;
13 BLACK VAN THERE AND HE CONFUSED 1T WITH DOCTOR MONAHAN'S VAN. }
u AND 1 ASK YOU WHAT ARE THE CHANCES OF THAT ON A VERY, VERY i
15 DISTINCTIVE VAN? HE SAID HE REMEMBERED THE VERY LARGE WINDOWS | $
16 IN THE BACK. AND MR. SEATON, IN HIS ARGUMENT, INDICATED THAT, %
17 YES, THE VAN DOES HAVE VERY LARGE WINDOWS. IN THE BACK. AND YOU .2
18 CAN SEE THAT FROM THE PHOTOGRAPHS HERE, E
19 1 ALSO ASK YOU TO KEEP IN MIND, g
20 LADIES AND GENTLEMEN, THAT MR. MCBRIDE HAS NO MOTIVE TG LIE i'
21 IN THIS CASE. HE HAS NO MOTIVE TO FABRICATE HIS TESTIMONY, !
2 NOW, MR. CHMUCK MARINO WAS CALLED BY g
23 THE STATE. HE TESTJF1ED THAT HE SAW DOCTOR MONAHAN'S VAN BACK=- ;
2 ING INTO HIS ESTABLISHMENT AT ABOUT 7:45 A.M. ON THE MORNING ;
25 IN-QUESTION, AS HE WAS COMING TO.WORK. HE SAW IT AGAIN AT {
% ABOUT 8:10, WHEN HE WENT OUTSIDE TO EMPIY HIS TRASM AND 50 g
2 FORTH. HE TESTIFIED HE DIDN'T SEE THE VAN AGAIN UNTIL 6:30 TO E
2 7:00 O'CLOCK THAT EVENING, THE SAME DAY. ON CROSS EXAMINATION | ?
29 HE WAS ASKED IF 1T'S POSSIBLE THAT VAN COULD HAVE BEEN MOVED :
80 BETWEEN THE TIME THAT HE SAW IT THERE AND THE TIME THAT HE T
3 LATER SAW 1T THAT EVENING, AND HE INDICATED YES, HE HAD NO WAY | ;
&2 OF KNOWING WHETHER THE VAN WAS IN THE SAME IDENTICAL S$PQT FROM {
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WHERE HE SAW 1T EARLIER THAT MORNING.

THE FIREMAN, MR. WILLIAMS, WAS CALLED
IN AND HE TESTIFIED THAT HE SPOKE WITH MR. MARINO AT ABOUT
8:10 ON THE MORNING OF THE 27TH AS HE WAS LEAVING THE BAR, AND
WAS TOLD THAT THE SUSPICIOUS WHITE GUY WHO HAD BEEN IN THE DEW
DROP .INN WAS IN THE VAN. NOW, HﬁungTlFlED THAT THAT'S WHAT
MR. MARINO TOLD HIM. NOW, 1 DON'T KNOW AND, I'M NOT GOING TO
su;éég* TO YOU THAT THAT'S THE ABSOLUTE TRUTH. ! HONESTLY
DON'T KNOW. BUT MY QUESTION 1S: WHY WOULD MR. MARINO TELL MR,
WILLIAMS THAT IF IT WEREN'T 507

THE NEXT DEFENSE WITNESS TO BE CALLED
WAS LORA MALLEK. AND IT'S PERHAPS LORA MALLEK WHO, MORE THAN
ANY OTHER DEFENSE WITNESS, RAISED A SERIOUS DOUBT AS TO THE
VALIDITY OF THE STATE'S CASE. SEE, THE STATE HAS A THEORY AS
TO WHAT HAPPENED. THEY WERE LIKE HOUND DOGS. THEY FOCUSED 1IN
ON MR. HOWARD AND 1T WAS A RELENTLESS PURSUIT, AND THEY ARE
BLIND TO EVERYTHING ELSE THAT CAME UP.

NOW, WE DIDN'T GO OUT AND GET MS.

MALLEK TO MAKE A STATEMENT AND TO TESTIFY AS SHE DID. WE

21
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DIDN'T GO OUT AND GET MR. MCBRIDE . AND TELL HIM, EObK} WHY
DON'T YOU COME TO COURT AND TESTIFY TO SUCH AND SUCH. WE
DIDN'T GET MR. WILLIAMS, THE FIREMAN, AND ASK HIM TO COME TO
couﬁf,huo TESTIFY TO SUCH AND SUCH. THESE ARE PEOPLE WHO CALLED
THE POLICE DEPARTMENT AND THEY GAVE STATEMENTS TO THE POLICE
on;Tﬁffvsav DAY THAT DOCTOR MONAHAN WAS KILLED.

) NOW, MR. SEATON HAS CONVENIENTLY
FAILED TO MENTION ANYTHING WHATSOEVER IN HIS CLOSING ARGUMENT
ABOUT TH1S VERY, VERY DAMAGING EVIDENCE TO THEIR CASE.

NOW, MR. SEATON 1S A VERY ELOQUENT
PROSECUTOR, AND SO 1§ MR. HARMON. BUT THERE IS5 NO AMOUNT OF
ELOQUENT ORATORY THAT'S GOING TO EXPLAIN AWAY THESE WITNESSES®

TESTIMONY. AND 1 ASK YOU TO, 1F YOU CAN, THINK OF A MOTIVE
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THAT -- A MOTIVE wHY THEY WOULD COME INTO COURT AND TESTIFY AS
THEY DID. THAT'S BEYOND ME.

NOW, I SUPPOSE MR. HARMON 15 GOING
TO TELL YOU THAT MS. MALLEK JUST WANTED TO ~- WANTED TO DO --
WANTED TO BE SEEN OR BE HEARD. SHE WANTED TO HELP -~ WANTED
TO.BE .-HELPFUL TO THE POLICE, AND_;HAT SHE MADE THIS WHOLE THING
upi‘?xﬂAT 1S LUDICROUS. I MEAN WHAT REASON WOULD SHE HAVE FOR
MAKING UP A STORY SUCH AS THIS?

: “ AND 1 TRULY ANXIOUSLY AWAIT MR,
HARMON'S CONCLUDING REMARK. 1'M ANXIOUS TO SEE HOW THE STATE
1S GOING TO EXPLAIN AWAY THIS TESTIMONY THAT THROWS THEIR
ENTIRE CASE OFF TRACK. PERHAPS, THEY WILL SUGGEST TO YOU THAT
THESE WITNESSES REALLY DIDN'T REMEMBER THAT FOR REASON -~ FOR
WHATEVER REASON AND IT'S BEEN THREE YEARS AGO. BUT I ASK YOU
TO KEEP IN MIND THAT THERE WAS A MURDER HERE, A VERY VICIOUS
MURDER. THESE WITNESSES WERE -~ THEY WERE QUESTIONED BY THE
POLICE AT A TIME WHEN THEIR RECOLLECTION OF WHAT THEY HAD SEEN,
WHAT THEY HAD HEARD, WAS FRESHEST IN THEIR MINDS. AS 1 INDICA-

TED, THEY GAVE STATEMENTS TO THE POLICE AT THAT PARTICULAR TIME|

2 Bt ol i’ s a4 e I » I A L i, gy e e o Al e ] e Lt 1 Sl H e W b W v'm.hﬂ dam .

NOW, WHAT DOES MS. MALLEK TESTIFY
TO? SHE TESTIFIED THAT ABOUT BETWEEN 3:00 AND 4:00 O'CLOCK ON
MARCH 27TH OF 1980, THE VAN PULLED INTO HER STATION, THE MCBIL
STATION. SHE TESTIFIED THAT SHE REMEMBERED THE VAN BECAUSE IT
WAS A°VERY DISTINCTIVE VAN, HAD "BLACK OAK™ WRITTEN ON THE
SIDE; IT HAD SOME MURAL WORK NEAR THE BOTTOM OF THE VAN, AND
IT HAD A LADDER ON THE BACK. -SHE TESTIFIED THAT THE MAN
DRIVING THAT VAN WAS A BLACK MAN, THAT THAT MAN HAD A VERY
LARGE AFRO, JUST AS MR. MCBRIDE TESTIFIED THAT THAT MAN HE SAW
IN THAT VAN HAD A VERY L;RGE AFRO. SHE WAS ASKED IF THE MAN
SHE SAW IN THE VAN WAS IN THE COURTROOM; AND SHE LOOKED ABOUT
THE COURTROOM AND SHE SAID NO, HE WAS NOT. SHE WAS ASKED IF

SHE RECALLED WHAT THE MAN WAS WEARING, WHAT THE BLACK MAN WAS
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- 1 WEARING; SHE TESTIFIED THAT HE HAD ON A BRIGHT RED SHIRT. .
EE 2 NOW, WHEN MRS. DAWANA HOWARD (SIC) E
;E 3 GOT ON THE STAND —-- MISS DAWANA THOMAS GOT ON THE STAND AND %
| 4 TESTIFIED, SHE WAS ASKED, ARE YOU FAMILIAR WITH MR. HOWARD'S §
5 WARDROBE? SHE SAID YES, 1 WAS FAMILIAR WITH H15 WARDROBE. DID E
6 HE OWN A BRIGHT RED SHIRT? SHE SAID NO, SAMUEL DIDN'T OWN A i
7(] BRIGHT RED SHIRT, AND IN FACT HE SAID HE DIDN'T CARE MUCH FOR §
- 8 RED ‘CLOTHING. WHY WOULD DAWANA SAY THIS, THIS INFORMATION THAT ?
9 COULD ‘HELP SAMUEL? 1 SUBMIT TO YOU 1T WAS BECAUSE SHE DIDN'T E
10 KNOW THE IMPORTANCE OF THAT BIT OF INFORMATION. %
1 YOU MAY RECALL MR. HARMON AND MR. i
12 SEATON -- EXCUSE ME, MR. HARMON TRIED TO BREAK MS. MALLEK'S %
13 TESTIMONY DOWN. IT WAS A VICIOUS KIND OF CROSS EXAMINATION. :
14 I SUSPECT THAT THEY HADN'T -- THAT THEY HADN'T GONE OVER WITH é
15 MISS THOMAS THAT BIT OF INFORMATION AND THAT THEY WERE GENUINE- f
16 LY SURPRISED BY IT. i
1y MS. MALLEK ALSO DESCRIBED THE WOMAN _;
18 IN THE VAN. 1 THINK IT'S CLEAR THAT THE DESCRIPTION SHE GAVE f
19 DID NOT MATCH THE DESCRIPTION OF DAWANA THOMAS. SHE TESTIFIED %
20 THAT THE WOMAN HAD HAIR DOWN TO THE MIDDLE OF HER BACK. SHE i
a HAD A MOLE ON HER RIGHT CHEEK, AND SHE WAS VERY LIGHT SKINNED, f
2 SO MUCH SO THAT SHE COULDN'T TELL WHETHER THE WOMAN WAS BLACK ;
23 OR WHITE. SHE TESTIFIED “THAT SHE .SAW A WHITE MAN IN THE REAR é
%4 OF THAT VAN, AND I SUBMIT TO YOU THAT THE MAN THAT SHE SAW IN ¥
2 THEREAR OF THAT VAN WAS DOCTOR MONAHAN ., ' %
26 ' NOW, THIS ISN'T INFORMATION THAT THE %
27l __ THAT THE DEFENSE ATTORNEYS IN THIS CASE HAD AND THE STATE :
28 DIDN'T HAVE. THESE ARE POLICE REPORTS THAT WE GOT FROM THE ;
29 PROSECUTORS OWN AGENTS, THE POLICE. :
%0 MR. SEATON SAID THAT THEY PRESENTED
3 THE ENTIRE PICTURE TO YOU. NO, THEY DIDN'T PRESENT THE ENTIRE
a2

PICTURE TO YOU. NOW, I DON'T KNOW WHETHER 1T WAS BECAU‘%E QF
20
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o 1 LAZINESS OR WHAT, BUT 1 =~ I SUSPECT THAT, AND I HONESTLY i
ﬂ% 2 BELIEVE THAT THE REASON THAT THEY DIDN'T PUT THESE PEOPLE ON g
EE 3 1S BECAUSE THEY WOULD HAVE A VERY DIFFICULT TIME EXPLAINING E
e 4 TO YOU, LADIES AND GENTLEMEN, HOW THEIR TESTIMONY -- MS. §
. 5 MALLEK'S TESTIMONY, MR. MCBRIDE'S‘ TESTIMONY, MR. WILLIAMS' ;
; 8 Tésxluonv -- HOW IT ALL SQUARED WITH THEIR CASE. AND THEY KNEW %
7|l THATTIT wouLo caLL INTO vERY SER10US QUESTION THE VALIDITY OF | :
8 THEIR CASE. é
9 T X THERE ARE A NUMBER OF THINGS THAT i
10 TROUBLED ME ABOUT.Tng CASE. YOU MIGHT RECALL THE TESTIMONY H
1 WAS THAT THERE WERE NUMEROUS FINGERPRINTS FOUND IN DOCTOR %
12 MONAHAN'S VAN, SOME OF WHICH THEY MATCHED WITH DOCTOR MONAHAN; i
13 OTHERS THAT THEY MATCHED WITH DOCTOR MONAHAN'S WIFE; BUT THERE 1
14 WERE NUMEROUS PRINTS FOUND IN AND ON THAT VAN THAT THEY COULDN'T 3
16| MATCH WITH ANYONE. THEY COULDN'T MATCH THEM WITH MR, HOWARD OR %
16{| ANYONE ELSE. THERE WAS NO EFFORT 8Y THE POLICE IN THIS CASE TO f
n MAKE FURTHER COMPARISONS, THERE WAS NO EFFORT TO MAKE ANY . i
18 COMPARISONS BETWEEN THOSE PRINTS AND THE PRINTS OF DAWANA %
19{] THOMAS' BROTHER, WHO SHE TESTIFIED HAD BEEN IN LAS VEGAS ON _“;
2l occasions. H
2 1 ASK YOU TO REMEMBER ALL OF THE é
22|l WITNESSES WHO WERE GIVEN —-- WHO WERE NEVER GIVEN THE -OPPORTU- ?
B[l NITY.TO LOOK AT A PHOTOGRAPHIC LINEUP, THE WITNESSES WHO, FOR .
U BRIEF:?ERIODS OF TIME, CLAIMED THEY OBSERVED MR. HOWARD. AND ?
% | 1Tf$;ﬂ07 LIKE THEY COULDN'T HAVE PHOTOGRAPHS OF MR." HOWARD TO f
2]l ExMIBIT TO THESE WITNESSES. 17 WOULD HAVE BEEN VERY EASY FOR )
2Tl THE STATE TO PRESENT A PHOTOGRAPHIC LINEUP TO ALL OF THESE ;
211 WITNESSES JUST AS THEY PRESENTED THE PHOTOGRAPHIC LINEUP TO —- :
2 TO MRS, MOMNAHAN,
S0 BUT THEY ALL CAME INTO COURT AND
3 | AFTER SOME THREE YEARS AFTER THEY LOOK ABOUT THE COURTROCM, AND
92

WITH THE EXCEPTION OF MR. WALKER, THE ALTERNATE JUROR, AND MY-
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; 1 SELF, SAMUEL HOWARD IS THE ONLY BLACK MAN IN THI1S COURTROOM.
EE 2 1 MEAN 1T ACTUALLY BORDERED ON THE RIDICULOUS. WHEN SOME OF
o 3 THESE WITNESSES WERE ASKED TO LOOK ABOUT THE COURTROOM AND SEE
3 4 IF THEY COULD IDENTIFY THE MAN THAT -- THAT THEY WERE TRYING TO
.- 5 IDENTIFY, THEY IMMEDIATELY LOOKED AT MR. HOWARD AND, OF COURSE,
- 8 THEY WERE ALL POSITIVE OF THEIR IPENTIFICAT]ON OF HIM.
7 5;‘; THE DISTRICT ATTORNEY IS -ASKING YOU
"8 TO @UST PUSH ASIDE. .; |
9 e . "THE DISTRICT ATTORNEY Isiasxxne YOU
10 TO JUST BRUSH ASIDE THE DEFE&SE'S WITNESSES. JUST BRUSH ASIDE
1 WHAT MS. MALLEK SAYS, SWEEP IT UNDER THE RUG, JUST BRUSH ASIDE
12 WHAT MR. MCBRIDE SA1D, SWEEP THAT UNDER THE RUG. AND TO FIND
13 MR, HOWARD GUILTY OF FIRST DEGREE MURDER. AND ONCE YOU DO
4 THAT, THEY'RE GOING TO ASK YOU TO DECIDE THAT HE SHOULD DIE.
15 THEY FOCUSED IN ON MR. HOWARD AND THEY DIDN'T LET GO. THEY
16 WERE CONVINCED THAT HE KILLED DOCTOR MONAHAN, DESPITE WHAT
1 MS, MALLEK SAID, DESPITE WHAT MR, MCBRIDE SAID, MR. HOWARD 1§
18 GUILTY.
19 NOW, PERHAPS MR. HARMON 1S GOING TO
20 ASK THE QUESTION: WHY WOULD DAWANA THOMAS L1E? AND 1 THINK
21 1 SHOULD ADDRESS THAT,
ra YOU MIGHT RECALL THAT THE POLICE,
23 ACCORDING TO MRS. THOMAS; TOLD HER THAT IF SHE DIDN'T COOPERATE
2 HliHE%HEM AND TELL THEM THE-ERUTH, THAT SHE WAS GOING TO BE
25 paquEUTED, SHE WAS GOING TO BE.PROSECUTED FOR MURDER, ACCOM-
% PL;EE}TO A MURDER, AND ACCOMPLICE TO THE DEATH PENALTY, IF
7 YOU RECALL, SHE GAVE NUMEROUS STATEMENTS TO THE POLICE. AND
® KEEP IN MIND THAT THIS 15 THE ONE WITNESS ON WHOM THE STATE
2 15 ASKING YOU TO BASE YOUR VERDICT BASICALLY, THAT THEY'RE
30 ASKING YOU TO BELIEVE HER RIGHT DOWN THE LINE. AND I DON'T
31 THINK THAT YOU CAN DO THAT IF YOU OBJUECTIVELY LOOK AT THE
32 :

EVIDENCE.
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1 SHE HAS BEEN THREATENED WITH PROSE- ¢
2 CUTION FOR VERY SERIOUS CRIMES. SHE GAVE NUMEROUS STATEMENTS ;
3 TO THE POLICE. THE FIRST STATEMENT -~ THE SECOND STATEMENT :
4 CONTRADICTED THE FIRST; THE THIRD STATEMENT CONTRADICTED THE

:

5 OTHER TWO; RIGHT DOWN THE LINE. SHE GAVE NUMEROUS CONTRADIC- {
<8 TIONS 1N HER STATEMENT, SOME OF WH1CH WERE SIGNIFICANT AND %
7 OTugﬁs_wEREN'T SO SIGNIFICANT, . §

8 {;ﬁ- ' IN THE BEGINNING HERE -- AND 1 ASK E

9 VOUE%beEEP IN MIND THAT -THE STATE BELIEVED THAT SAMUEL HOWARD | ?
10 KILLED DOCTOR MONAHAN, THEY SAT DOWN WITH THEIR EVIDENCE AND é
1 THEY ANALYZED 1T AND SOME OF THE EVIDENCE THEY JUST TOTALLY i
12 DISREGARDED. 1IN THE BEGINNING, DAWANA THOMAS' ANSWERS DIDN'T f
13 HELP THEM IN THEIR CASE; DIDN'T HELP THE POLICE, DIDN'T HELP 5
14 THE DISTRICT ATTORNEYS OFFICE. BUT THE MORE THE POLICE TALKED :
16 TO HER, THE MORE THE DESTRICT ATTORNEY TALKED TO HER, AND SHE E
16 TESTIFIED, AND TIME AND TIME AGAIN THEY TALKED TO HER, THE MORE :
17 HER STORY FELL IN LINE WITH THE THEORY OF THE PROSECUTION'S .f
18 CASE. %
18 YOU KNOW, YOU CAN'T ASK QUESTIONS :
20{|  WITHOUT IMPARTING SOME KIND OF INFORMATION, PARTICULARLY IF

21 YOU'RE TRYING TO HAVE A STORY FIT YOUR OWN FACTS. AND LAW

2 ENFORCEMENT 1S A VERY COMPETITIVE BUSINESS.

s o | '.YOU MIGHT REMEMBER HOW —— HOW EASILY

% MlszﬁiHonAs -~ HOW EASILY HER TESTIMONY ABOUT SEEING A GOLD

&5 HAI&HHSUDDENL! BECAME A SEIKO WATCH. SHE TESTIFIED THAT, WELL,

% 1 THOUGHT IT WAS A SEIKO WATCH ALTHOUGH SHE MAD NEVER SEEN THE

Ly BRAND NAME ON THAT WATCH. NOW, WHY WOULD SHE THINK 1T WAS A
% SEIKO WATCH 1F SHE NEVER SAW THE NAME ON THE WATCH? 1 SUBMIT
2 TO YOU IT WAS BECAUSE IN THE NUMEROUS CONVERSATIONS SHE HAD

WITH THE POLICE AND IN THE NUMEROUS CONVERSATIONS SHE HAD WITH
i REPRESENTATIVES OF THE DISTRICT ATTORNEYS OFFICE, THAT 1T WAS
a2

IMPRESSED UPON HER IT WAS A SEIKO WATCH TAKEN FROM DOCTOR

-1376- - 2403

AA001276



Iﬁestad-PJﬁﬁOHs

10
11
12
13
14
15

16

MONAHAN, NOW, WAS 1T A SEIKO WATCH? YEAH, 1 THINK IT WAS A
SE1KO WATCH.

AND INCIDENTALLY, REMEMBER ABOUT
THAT WATCH, SAM HOWARD WAS ARRESTEb ON AFRIL 15T OF 1980 AND
HE HAD A GOLD WATCH IN H1S POSSESSION BUT IT WASN'T A SEIKO
WATQ@; 1T WAS A CITRON WATCH OR TSOMETHING TO THAT EFFECT.

. REMEMBER THE BAG OF BULLETS? THAT
VERY 5AHE BAG OF BULLETS DANANA THOMAS WAS SHOWN BEFORE THE
GRAND JURY AND SHE DENIED THAT SHE HAD EVER SEEN THAT BAG OF
BULLETS. THAT WAS BACK ON MAY 20TH OF 1981. BUT SHE CAME INTO
COURT AND SHE WAS SHOWN THAT BAG OF BULLETS AND SHE SAID, YES,
1'VE SEEN THAT BAG OF BULLETS BEFQRE.

THERE WAS THE TESTIMONY ABOUT THE
MASTER CHARGE CARD, FIRST SHE WENT FROM TELLING DETECTIVE
LEAVITT THAT SHE HAD NEVER SEEN ANY CREDIT CARDS IN THE WALLET
THAT MR. -- THAT MR. HOWARD HAD IN HI5 POSSESSION, AND THAT
WAS IN DIRECT RESPONSE TQ A QUESTION THAT HAD BEEN PUT TO HER:

DID YOU SEE ANY CRED!T CARDS IN THAT WALLET? NO, 1 NEVER SAW

25

217

30

i
32

ANY CREDIT CARDS: NOW;,ALL OF A SUDDEN THEY'RE DRIVING DOWN —
THE HIGHWAY, MR. HOWARD FLIPS QUT THE WALLET, 1T ALL FALLS
DOWN, AND SHE SEES A MASTER CHARGE CARD. SHE KNOWS THAT THERE
WERE OTHER CREDIT CARDS, SHE DIDN'T KNOW SPECIFICALLY WHAT
TYPEfCARDS THEY WERE, BUT “SHE DID SEE A MASTER CHARGE CARD.

. 'DETECTIVE LEAVITT GOT ON THE STAND
AND-TEST!F]%D THAT HE GOT A LIST .OF THE CREDIT CARDS THAT
DOCTOR MOMAHAN HAD IN HIS POSSESSION WHEN HE LEFT H1S HOME ON
MARCH 27TH FROM MRS. MONAHAN, AND IN THAT LIST WAS NOT A MASTER
CHARGE CARD.

SHE TESTIFIED HERE 1T WAS A BROWN
WALLET. SHE TOLD THE POLICE BEFORE SHE DIDN'T KNOW WHETHER IT
WAS A BROWN WALLET OR A BLACK WALLET. B8UT ALL. OF A SUDDEN,

WHEN SHE'S IN COURT AND SHE IS TESTIFYING BEFORE YOU, THE

2404
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JURY, 1T BECOMES A BROWN WALLET.

ON MARCH 27TH SHE TOLD DETECTIVE
LEAVITT THAT SHE NEVER LOOKED IN THAT WALLET, SHE NEVER LOOKED
IN THE WALLET. SHE CAME TO COURT AND TESTIFIED THAT, YES, SHE
LOOKED IN THE WALLET. THERE WERE NUMEROUS CREDIT CARDS IN THE
WALLET; THERE WAS A PICTURE OF A FAMILY, CHILDREN,

fi# You xnoﬁ, THESE WEREN'T BRIEF MEETINGS

THAIJ§HE HAD WITH THE POLICE-AND WITH THE DISTRICT ATTORNEYS
OFRICE, SHE TESTIFIED SHE SPENT SOME TWO HOURS OR SO ON ONE
OCCASION WITH MR. SEATON. NOW, WHAT WOULD THEY BE TALKING
ABOUT FOR TWO HOURS BUT WHAT SHE'S GOING TO COME INTO COURT AND
TESTIFY TO?

1 THINK THE STATE REALIZES THE WEAK-
NESS OF THEIR CASE. SO THEY BRING IN MR, SCHWARTZ FROM NEW
YORK, WHO COMES INTO COURT AND TESTIFIES THAT QUITE SOME TIME
AGO MR. HOWARD ROSBBED HIM., AND I SUBMIT TO YOU THAT THAT'S
NOTHING MORE THAN A RECOGNITION FROM THE STATE THAT THEIR CASE
1S WEAK. AND THEY'RE SUGGESTING TO YOU THAT BECAUSE HE MIGHT

HAVE ROBBED MR. SCHWARTZ HE DID THE SAME WITH DOCTOR MONAHAN,

30
N

MR. SEATON TALKS ABOUT CORROBORATION,
BECAUSE HE KNOWS THAT, AND THE INSTRUCTIONS WILL TELL YOU THIS,
THAT IF YOU FIND THAT DAWANA THOMAS WAS AN ACCOMPLICE IN THE
CASE,~IT DOESN'T TAKE -- ‘AND BY MACCOMPLICE™ YOU DON'T HAVE TO
-- YOU DON'T HAVE TO BE coubiqceo THAT SHE WENT OUT AND,SHE
HELPED: MR. HOWARD COMMIT CRIMES. IF SHE AIDED HIM IN ANYWAY,
KNOWING THAT HE WAS COMMITTING CRIMES, SHE WAS AN ACCOMPLICE.
AND HE TALKS ABOUT CORROBORATION BECAUSE HE KNOWS THAT W1THDUT
THAT CORROBORATION OF AN ACCOMPLICE'S TESTIMONY, YOU CANNOT
CONVICT MR. HOWARD OF ANY OFFENSES.

WHAT CORROBORATION 1S THERE OF DAWANA

THOMAS®' TESTIMONY, WHO CORROBORATES MR. HOWARD COMING INTO THE

MOTEL WITH A C.B. WITH WIRES DANGLING FROM 1T?

-1378- - 2405
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AND THAT BRINGS UP ANOTHER POINT,
DETECTIVE LEAVITT TESTIFIED THAT THERE WAS ALS0 A CASSETTE
DECK TAKEN FROM THAT CAR -—- FROM DOCTOR MONAHAN'S VAN, SHE
DIDN'T SAY THAT MR, =-- MR. HOWARD CAME INTO THE MOTEL ROOM WITH
A CASSETTE DECK. 1 MEAN WHAT DID HE DO WITH THE CASSETTE DECK?
DI? HE SELL 1T AS HE WALKED ACROSS FROM THE DEW DROP INN TO
THE“M?TEL ROOM? DID HE DECIDEETO-THROH IT AWAY? CONCEAL 1T
IN HiS CAR? IT CERTAINLY WASN'T FOUND IN HIS CAR WHEN HE WAS
EVEN;OALLY ARRESTED. BUT.%HEY'RE ASKING YOU TO ACCEPT IT,
FACE VALUE, DAWANA THOMAS® TESTIMONY. DON'T CALL INTO QUESTION
HER TESTIMONY.

1T'S AN INDIVIDUAL DECISION THAT EACH
OF YOU WILL HAVE TO MAKE. NO ONE CAN TELL YOU TO GO ABOUT ==
HOW TO GO ABOUT YOQUR DELIBERATIONS. AND I'M NOT SUGGESTING
TO YOU THAT YOU DON'T TAKE INTO CONSIDERATION THE VIEWS OF YOUR
FELLOW JURORS. YOU SHOULD, HOWEVER, IN THE FINAL ANALYSI1S,
THE BOTTOM LINE 1§ THAT 1T'S AN INDIVIDUAL DECISION THAT YOU
WILL EACH HAVE TO MAKE AND THAT YOU EACH MUST BE PREPARED TO

LIVE WITH.
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I-COULD 60 ON AND ON FOR AN HOUR AND
A HALF, AS MR, SEATON DID. I DON'T KNOW WHAT GOOD IT WOULD DO.
1 THINK YOU == I THINK YOU ALL XNOW WHERE THE PROBLEMS WITH
THE;QTATE’S CASE LIES. iﬂKNOH -= 1 THINK YOU ALL REALIZE WHERE
THé‘tONTRADlCTlONS ARE. AND 1 CAN ONLY TRUST, LADIES &ND
GENTLEMEN, THAT YQU WILL S1T DOWN AND THAT YOU WILL CAREFULLY,
CAEEFGLLY SCRUTINIZE, THAT YQU HliL CAREFULLY ANALYZE THE
EVIDENCE IN THIS CASE. 1IF YOU DO THAT I THINK THERE'S ONLY ONE
CONCLUSION THAT YQU CAN REACH.

NOW, I'M NOT GOING TO SUGGEST TO YOU
THAT THE ROBBERY OF THE SEARS DIDN'T HAPPEN AND THAT MR,
HOWARD WASN'T INVOLVED IN THAT. USE YOUR COMMON SENSE. YOU

KNOW WHAT THE EVIDENCE SHOWED,
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i 1 ADMITTEDLY, THE EVIDENCE OF HIS ;
EE 2 INVOLVEMENT IN THE ROBBERY AT SEARS 1S OVERWHELMING, THE g
i 3 EVIDENCE THAT HE ROBBED AND THAT HE KILLED DOCTOR MONAHAN 1S ;
= 4 CERTAINLY IN DOUBT. AND I SUBMIT TO YOU THAT BASED ON THE }
5 EVIDENCE PRESENTED THAT THERE IS A REASONABLE DOUBT AS TO HIS E
.6 GUILT.: AND IF YOU FOLLOW YOUR OATH AS JURORS, YOU HAVE NO é
7 ALTERNATIVE BUT TO RETURN A VERDICT OF NOT GUILTY AS TO THE 3
8 aoaé%hv AND THE MURDER OF DOCTOR MONAHAN. §
i "1 WILL SUBMIT IT WITH THAT AND I E
10 THANK YOU VERY MUCH, g
1 THE COURT: COUNSEL. i
12 MR. HARMON: THANK YOU, YOUR HONOR. 3
13 ¥
14 (REBUTTAL ARGUMENT) F
15 BY MR. HARMON: é
18 JUDGE MENDOZA, COUNSEL, LADIES AND ;
n GENTLEMEN OF THE JURY: K
18 IT 1S A VERY IMPORTANT OCCASION THAT ;
18 BRINGS US TOGETHER. I KNOW _THAT YOU'VE BEEN SITTING HERE FOR é
20 A LONG TIME. 1 KNOW YOU PROBABLY ARE GETTING RESTLESS AND §
21 ANX10US TO GET ABOUT YOUR RESPONSIBILITY DECIDING THIS CASE. é
2 BUT 1 DO ASK YOUR INDULGENCE FOR A FEW MINUTES LONGER. i
23 e 1T'S NOT OFTEN | HEAR A DEFENSE g
% ATTORNEY SAY HE'S ANXIOUS TO WEAR MY REMARKS. 1 APPRECIATE 4
25 MR. COOPER'S ENTHUSIASM ABOUT HEARING WHAT THE EXPLANATION WILL :
% BE ABOUT CERTAIN WITNESSES THEY CALLED. I THINK MANY OF THE
i ANSWERS ARE RATHER APPARENT.
o 1 AM ALSO INTERESTED IN THE FACT THAT
29 MR. COOPER CONCEDES THAT SAMUEL HOWARD 1S THE PERSON WHO :
30 COMMITTED A ROBBERY AT THE SEARS STORE ON MARCH THE 26TH, 1980. |
31 1 FIND THAT S1GNIF1CANT BECAUSE ONE LEADS TO THE OTHER. THE :
32

MAN WHO ROBBED KEITH KINSEY TQOK HIS BADGE AND HIS5 BADGE CASE

_1380- - 2407

AA001280



999513d-PJBROYS

10
11
12
13
14
15
18
17
18

19

AND THAT HAD THE IDENTIFICATION OF kElTH KINSEY.

IT WwouLD BE AMAZING IF SAMUEL HOWARD
WAS USING THE NICKNAME XEITH BEFORE ABOUT NOON ON MARCH THE
26TH, 19890,

MR. COOPER, 1 SAY, BASED ON THIS
EVIQFNCE IF SAMUEL HOHARD COMMITTED THE ROBBERY OF KEITH
KINSEY, THEN HE MURDERED GEORGE MONAHAN. THAT'S BECAUSE AT
H:00 O'CLOCK P.M., AFTER HE HAD ROBBED MR. KINSEY OF HIS TwO-
WAY~MOTOROLA RAD10 AND HIS5 BADGE AND IDENTIFICATION, SOMEONE
CALLED MARY LOU MONAHAN AT HER RESIDENCE, AND THAT SOMECNE
SAID, 1°'M KEITH, AND I'M EMPLOYED A5 A SECURITY GUARD AT
CAESARS PALACE. HE SAID HE'D SEEN THE VEHICLE, HE WAS INTEREST-
ED, HE WANTS TO MAKE AN ARRANGEMENT TO SEE 1T CLOSER. AND THEY
ARRANGED TO SEE 1T. AND THEY WENT TO CAESARS PALACE AT ABOUT
8:00 O'CLOCK THAT NIGHT, AND BOTH MARY LOU MONAHAN AND BARBARA
ZEMAN HAVE IDENTIF!ED SAMUEL HOWARD AS THE PERSON THEY SAW.
AND HE HAD ON A LEATHER JACKET, WHICH 1S CONSISTENT WITH THE
JACKET RECOVERED FROM THE BLACK OLDSMOBILE CUTLASS IN DOWNEY,

CALIFORNIA, THAT MR. HOWARD AND DAWANA THOMAS HAD BEEN IN.
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KEITH KINSEY ALSQO DESCRIBED A JACKET VERY SIMILAR TO THAT AS
BEING WORN BY HIS ASSAILANT.

MR. HOWARD HAD A TWO-WAY RADIO WHICH
MARY "LOU MONAHAN STATED LOOKED LIKE THE RADIO WHICH 1% IN
EVIDENCE IN COURT, WHICH, IN FACT, ACCORDING TO OFFICER CONNELY,
HAS'O&ITHE PERSON OF SAMUEL HOWARD AT THE TIME HE WAS ARRESTED
iN DdHNEY, CALIFORNIA, APRIL THE 1ST, 1980.

1F YOU REMEMBER, HE 5AID WHEN THE
VAN PULLED A LITTLE PAST, AFTER HE HAD FLAGGED THEM DOWN, AND
HE WALKED ARQUND TO THE REAR OF THE VAN AND APPROACHEb THE
DRIVER'S SIDE IN RESPONSE TO GEORGE MONAHAN'S QUESTION, "ARE
YOU KEITH®" “YES, I'M KE1TH."™ AND WENT AHEAD TO REITERATE

THAT HE WAS A SECURITY OFFICER AT CAESARS PALACE. AND HE GAVE
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THAT LATER ON AS THE REASON WHY HE tOULDN'T TAKE A TEST DRIVE
THEN, BECAUSE HE WAS ON DUTY.

WELL, MR, HOWARD HAS ADMITTED ON
THE STAND HE WAS NEVER EMPLOYED AS A SECURITY GUARD AT CAESARS
PALACE. HE LIED TO THOSE PEOPLE THAT NIGHT. BUT HE WAS THE
CONF]DENT CON MAN, AND HE CONV!NCED THEM THAT H1S INTEREST IN
PURCHASING THE VEHICLE WAS GENUINE SO IN CASE THERE WAS ANY
DOUBT“IN HIS MIND, AND 1F HE‘HAD SEEN THE VAN -- IN FACT, HE
ALREADY KNEW HOW TO CALL:MRS ‘MONAHAN OR HOW TO CALL THE OFFICE,
IF THERE WAS ANY QUESTION ABOUT WHERE DOCTOR MONAHAN WORKED,
A BUSINESS CARD WOULD GIVE IT TO HIM. AND HE ACTUALLY MADE AN
APPOINTMENT THAT HE WAS TO TEST DRIVE THE VAN THE FOLLOWING
MORNING.

HE ASKED WHEN THE BEST TIME WOULD BE
TO COME BY. AND DOCTOR MONAHAN INDICATED THAT HE HAD APPOINT-
MENTS IN THE MORNING, HE WAS GOING TO BE THERE IN THE MORNING
AND HE HAD APPOINTMENTS IN THE AFTERNOON. 1T WOULD BE HIS
PREFERENCE THAT THE MAN CAME BY IN THE MORNING HOURS.

WELL, THERE'S NO DOUBT WHO IT WAS

29
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THAT APPEARED AT 7:10 A.M. SAMUEL HOWARD HAD MADE THE APPOINT-
MENT. HE SAID HE WAS KEITH. AND WHEN HE ASKED HELENE ZUCKERMAN
IF DOCTOR MONAHAN WAS IN AND SHE SAID NO, SHE SAID HE'LL BE
BACK IN AT 7:30. |

oo WELL, LADIES AND GENTLEMEN, IT'S
APPARENT FOR THOSE REASONS WHICH ARE APPARENT THAT 1 FIND THE
CONCESSION BY MR. COOPER THAT SAMUEL HOWARD COMMITTED THE SEARS
'ROBBERY TO. BE VERY SIGNIFICANT, BECAUSE IT FOLLOWS THEN BY HIS
USE OF KEITH, BY THE FACT THAT HE MAD THE TWO-WAY RADIO AND BY
THE FACT THAT HE 15 THERE AT CAESARS PALACE. HE 15 OBVIOUSLY
THE PERSON WHO COMMITTED THE MURDER OF GEORGE MONAHAN.

MR. COOPER SAYS, QUOTE, THERE 1S A

VERY GAPING HOLE ~- GAPING HOLE IN THE STATE'S CASE. WELL,
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THAT'S GNLY BECAUSE WE DON'T HAPPEN TO HAVE A DIRECT EYE-
WITNESS TO WHAT HAPPENED BETWEEN 7:10 AND 7:45 A.M,

AS MR. SEATON HAS ALREADY POINTED
OUT, WE KNOW GEORGE MONAHAN GOT TO WORK AND WE KNOW A MAN WHO
F1T THE PHYSICAL DESCRIPTION OF THE DEFENDANT WAS THERE. THIS
ISl?LF INDEPENDENTLY OF THE TESTIMONY OF DAWANA THOMAS., AND
HE;kNQQ THE MAN ALMOST CERTAINLY HAD TO BE THE DEFENDANT
BECAUSE FAMILY MEMBERS OF MR. MONAHAN SAY HE WAS THE MAN WHO
HAD JHE APPOINTMENT TO TEST DRIVE THE CAR THE FOLLOHiNG
MORNING . |

WELL, WHAT HAPPENED BETWEEN 7:12 AND
7:45 A.M.?

GEORGE MONAHAN WAS MURDERED SOMEWHERE
BETWEEN 1700 DESERT INN ROAD, THE WINCHESTER PLAZA OFFICE
COMPLEX, AND THE DEW DRCP INW AT 4200 BOULDER HIGHWAY. AND IN
THAT 35-MINUTE SPAN, THIS YCUNG, DECENT, PROFESSIONAL MAN WAS
KILLED IN COLD BLOOD. SOMEBODY, AND THE EVIDENCE ESTABLISHES
THAT SOMEONE IS IN THIS COURTROOM, SAM HOWARD, PUT A BULLET IN

THE BACK OF HIS HEAD,

WELL, MR. COOPER, IF WE HAVE ANY
GAPING HOLES IN THE CASE, IT'S ONLY BECAUSE WE CAN'T RESURRECT
GEORGE MONAHAN TO COME INTO THIS COURT AND POINT OUT H1S
KILLER. AND SO WE DID THE NEXT BEST THING, WE OFFERED A
WITNESS, AND 1T MAY HAVE BEEN FIVE MONTHS BEFORE, BUT WE OFFER-
ED A.WITNESS TO YOU, ED SCHWARTZ, TO EXPLAIN WHAT HAPPENED TO
HIM WHEN HE AGREED TC GO OUT FOR A TEST OR DEMONSTRATION RIDE
WITH THIS FELLOW (INDICATING). AND WHEN MR. HOWARD GOT HIM ONE-
TO-ONE, HE PULLED OUT A GUN AND ROBBED HIM. HE MADE HIM TAKE
H1S PANTS OFF AND H1S SHOES OFF.

WELL, WHAT MOTIVATES ONE INDI1VIDUAL
TO KILL ANOTHER?

MR. SEATON HAS A THEORY. I CAN'T

“)
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TELL YOU BECAUSE ] WASN'T THERE POSITIVELY AND UNEQUIVOCALLY
WHY SAM HOWARD FELT HE HAD TO KILL ANOTHER HUMAN BEING. IT'S
ONE THING TO ROB, IT'S ONE THING, AS HE DID WITH MR. SCHWARTZ,
TO TAKE HIS RING AND HIS WRISTWATCH AND HIS MONEY. BUT TO XILL
A MAN?

. WELL, WHY DO WE KNOW IT WAS THE SAME
PERSON? WELL, IN EACH INSTANCE, AND 1 EMPHASIZE, AS THE COURT
HAS 'ALREADY TOLD YOU, THE EVIDENCE OF THE CRIME AGAINST MR.
SCHWARTZ CAME IN TO SHOW: IDENTITY OF WHO ACTUALLY KILLED GEORGE
MONAHAN, THE INTENT TO COMMIT ROBBERY AT THAT TIME, AND MOTIVE.

YOU'LL NOTICE IN EACH INSTANCE MR.
HOWARD REPRESENTED THAT HE WAS A SECURITY OFFICER. ' AND HE'S
ACKNOWLEDGED ON THE WITNESS STAND, AND NOT ONLY DID HE NOT WORK
AT CAESARS PALACE EVER, HE NEVER WORKED AT A BURNS SECURITY
AGENCY., HE'S NEVER BEEN A SECURITY OFFICER. AND EACH TIME HE
WANTED A DEMONSTRATION RIDE AND EACH TIME WHEN HE GOT HIS
WOULD-BE VICTIM ONE-TO-ONE, A ROBBERY OCCURRED.

NOW, 15 IT POSSIBLE IN THE CASE OF

GEORGE MOMNAHAN THAT A REQUEST WAS ALSO MADE TO REMOVE HIS
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TRdUSERS AND HIS SHOES? 15 THAT WHAT PRECIPITATED HIS MURDER?
PERHAPS DOCTOR MONAHAN DIDN'T WANT TO DO THAT, EVENAT GUNPOINT.
BUT WE XNOW HE WAS KILLED.

AND WHAT ED SCHWARTZ DOES 1S TO GIVE
us SOME INSIGHTS BECAUSE OF THE SIMILARITY OF WHAT HAPPENED.
1T GIVES US SOME MEANS BY HHICH TO VIEW, IN ALL PROBABILITY
HHAT OCCURRED BETWEEN 7:10 AND 7:45 A.M. ON MARCH THE 277H,
1980, BECAUSE AT 7:45 A.M. THAT VAN PULLED INTO THE REAR OF THE
DEW DROP INN, AND A CRED